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Referat fra LOKALRÅDET Nors, Tved og Ø. Vandet. 

Tirsdag den 20. august 2024 kl. 19.00 

Afbud: Pia, Jens, Mads og Casper 

Punkt Dagsorden Referat/beslutninger 

1. 
 

Velkomst v/formanden 
 
 

Velkommen.  
Orientering om afbud til mødet 
Pia meddeler, at hun ikke kan finde tid til at deltage i 
Lokalrådets mødevirksomhed. 
Vi afventer fusion mellem Lokalrådet og Borgerforeningen vedr. 
erstatning  
 

2. 
 
 
 

Økonomi v/ Inger Kassebeholdning på 98,02 kr.  
Udlæg til skoleprojektet på 35.000 kr. som refunderes fra 
Thisted Kommune  

3. 
 
 
 
 
 

Status og evt. nye tiltag vedr. 
følgende i forbindelse med 
Søen ved Parken og det nye 
regnvandsbassin: 
 
-beplantning langs det nye 
fortov 
 
- beplantning Smedetoften 
- beplantning rundt om det 
nye regnvandsbassin 
 
 
- beplantningsprojekt ved 
Nors Hallen 
 
- beplantningsprojektet med  
Nors Skole – Tørsttræer m.v. 
- evt. nye beplantningforslag. 
 

Thisted Vand har sået græs omkring de nye regnvandsbassiner 
og er ikke interesseret i at få etableret en sti langs regn bassiner 
af hensyn til indgået aftaler med jordbruger, som har afgivet 
jord. 
 
Der har været lidt udfordringer omkring høst af rasp, ellers er 
status at buskene er dækket i blomster 
 
Grundejerforeningen på Smedetoften er ikke interesseret i at 
indgå i et grønt områder langs stien fra Smedetoften ned mod 
Parken, så derfor dropper vi alle planer om beplantning på 
Smedetoften. Der plantes en hæk til Smedetoftens grønne 
område til efteråret 
Status: Ser flot ud og fået stor anerkendelse, og aftales løbende 
med Nors hallens bestyrer omkring vedligehold  
 
Træer trives i bedste velgående 
 
Ingen forslag om nye beplantnings tiltag 

4. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Status og evt. nye tiltag for 
FIF-hus og etablering af 
diverse, beplantninger, 
oplysningsplancher og lign. vi 
skal have 
tilvejebragt/fremstillet –til 
brug i og udenfor FIF-Huset ? 
Solceller/lys 
 

Arbejde på at udarbejde skilte med plantenavne i 
blomsterkasser ved FIF huset, så det bliver tydeligt hvad der kan 
plantes som tiltrækker sommerfugle. Rene sender et forslag. 
Kristian Amby laver plancher med sommerfugle, som ophænges 
i forlængelse af de opsatte plancher. 
Solcelle lys fungerer fint 
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Status vedr. finansiering 
Projekt Udendørs Fitness 
m.v. v/Jens Otto 
 
 

Der er ansøgt ved Realdania- Bymidtepuljen. Nors Hallen og 
Nors Fitness Line skal ansøge DGI og DG om yderlig finansiering 
Jens Otto har søgt tilskud fra Sparekassen Thy Fonden 

5. 
 
 
 
 
 
 
 

Status for og drøftelse af de 
næste skridt der skal tages i 
realiseringen af 
Områdefornyelsesprogramm
et for Nors, herunder 
tidsplan for inddragelse af 
Arkitektfirmaet ?? 
 
Forslag fra Jens Otto om, at 
vi søger Realdania om et 
spændende bygning evt. til 
etablering ved enden af 
Beboerhuset ud mod det 
nye Torv - klik på 
hjemmesiden vores sted.nu 
Behøver vel ikke afvente 
inddragelse af arkitekter  
v/ Jens Otto + alle 
 
 
 
 
Kystsporspot(Er opsat) 
 
Vejforlægningen ved 
Købmanden og det nye 
Torv. 
 
Etablering af P- pladser ved 
udgangen mod Hallen 
 
 
Herunder status vedr. 
Vuggestue m.v. i relation til 
Beboerhuset. 
v/Borgerforeningen og alle 
 
Trafiksikkerheden i 
forbindelse med 
Områdefornyelsen - 
herunder drøftelse og 
beslutninger vedr.  
 

Vi mangler en afklaring på evt. vuggestue i Nors Beboerhus før 
vi kan sætte arkitekterne sættes i gang. Inger tager kontakt til 
Casper i morgen og hører hvor sagen ligger 
 
 
 
 
 
Jens Otto ansøger. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skilt til Isbjerg er rettet.  
 
Aftaler med ejer af tidligere lægehus er på plads, så vejen 
flyttes som planlagt. Forventes afsluttet her i 2024 
 Til Nors Hallen 
 
Som aftalt etableres der parkeringspladser til brug for Nors 
Beboerhus ovenfor Beboerhuset og p-pladser med udgang til 
Nors Hallens område 
 
Ikke noget nyt, afventer politisk udmelding 
 
 
 
 
Der er foretaget nye målinger ved Skellet og Stationsvej. 
Desuden forventer vi, at der udføres trafiktælling på Holmevej 
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Hvor er problematikkerne og 
mangler vi trafikmålinger 
nogle steder i området f.eks. 
Holmevej, Tråbakken, 
Hindingvej m.v. 
 
Sti mellem Dalen og 
Kirkebyvej ?? 
 
 
 
Status vedr. Træfældnings 
og buskadsrydning ved 
forbindelse ned til Nors 
Hallen v/ Jens F. 
 
 
 

Vi planlægger at invitere Lasse fra Thisted Kommune som sidder 
med trafikmålingerne med til vores næste møde. 
 
 
 
Der er et ønske om bedre belægning fra Dalen hen til det gamle 
missionshus, hvor der i dag er græs. Lokalrådet retter en 
henvendelse til en lokal beboer som evt. vil donere penge. Leo 
afklarer videre til næste møde. 
 
Afventer plan for hele de kommende Bytorv. Tanken er at 
bibeholde de allerede eksisterende p- pladser 

6. 
 
 
 
 
 
 
 

VE- forening:  
Status og hvad sker der i 
nærmeste fremtid og 
Lokalrådets forsatte rolle 
heri?? v/alle 
 
 

Ve forening er dannet og der er sammensat en bestyrelse med 
Casper Søe som formand. 
 
Klimafolkemøde i Middelfart, Jens Otto og Siri er tilmeldt 
Møde med BetterEnergi, og projekt til solceller i Ballerum. Der 
er forberedende EKMT Udvalgs møde som skal indstille til en 
kommunal beslutning den 16. september 2024. 
 

7. Skolevejsprojekt med Nors 
Skole – status/v Jens Otto 
 
Skal Skolen inddrages vedr. 
en snak om 
Trafiksikkerheden?? 
 

Flot projekt som viser de anvende veje til skolen 
Sender resultat til Rene. 
 
Skolen inddrages i plan for trafiksikkerhed 

8. Status vedr. Skovprojekt 
m.v. i Øster Vandet v/ Pia 
 

Er mere eller mindre gået helt i stå. Der er ingen ildsjæle eller 
generel interesse for at lægge arbejde i projektet 

9.  Status m.v. vedr. ”Det 
Grønne Hold” 
v/ Leo/Jens Otto 

Kører godt.  
Gennemsnitlig mellem 7-9 fremmødte. 
Arrangere møde med Rene vedrørende evt. tiltag omkring 
anlægget ved kirken.  
 

10. 
 

Tidsplan for fusion af 
Borgerforeningen og 
Lokalrådet – evt. 
fastsættelse af datoen og 
sted for afviklingen af 
opløsnings-
generalforsamling/årsmøde 

Udsættes. Afventer oplæg fra Borgerforeningen. 
 
Borgerforeningens  
Generalforsamling og Lokalrådets Årsforsamling har vedtaget at 
sætte processen i gang. 
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samt stiftelse af den nye 
forening. v/alle 
 

11. 
 
 

Henvendelse vedr. evt. 
gavlmaleri på Gavlen ved 
Pizzabaren i Nors. 
Oplæg fra Renè og Jens Otto 

Henvendelse fra ejer om at stille gavl til rådighed for gavlmaleri 
på vest gavl. Et projekt som Lokalrådet ikke kan støtte med 
byfornyelse midler 
 

12. 12. a. Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
12.b. Tid og sted for næste 
møde 

Invitation til Lasse som har med trafiksikkerhed i Thisted 
Kommune at gøre. Med henblik på cykelsti til Tved. 
 
Esben Oddershede repræsenter Nors Tved borgerforening for 
Naturnationalpark Hanstholms bestyrelse, planen om at 
inddrage et område i Nationalparken til græssende dyr.  
”En Naturnationalpark i Nationalparken” 
 
3. oktober kl. 19.00 ved F.J Byg Stationsvej 
 
 

 


